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Abstract (en)
[origin: WO9117106A1] Known devices for winding up material webs, in particular paper or cardboard webs, on winding tubes, have longitudinal
cutters for separating the material web (1) into individual webs and winding stations (9, 10) arranged on both sides of a driven back-up roll (8). The
winding stations have two bearing elements (11, 12) movable in a direction parallel to the back-up roll and upon which is secured a guiding head
(15, 16) with a rotative drive (17, 18) that can move in the direction of the back-up roll and penetrate in the winding tubes. In order to be able to
adjust without problems the winding stations (9, 10) to various formats, in particular very narrow formats, liquid-cooled electric motors are used as
rotative drives (17, 18) for the guiding heads (15, 16).

Abstract (fr)
Des dispositifs connus d'enroulement, sur des mandrins, de bandes de matériau, notamment de bandes de papier ou de carton, comprennent un
dispositif de coupe longitudinale qui sépare la bande de matériau (1) en bandes individuelles et des postes d'enroulement (9, 10) agencés des deux
côtés d'un cylindre d'appui entraîné (8). Les postes d'enroulement comprennent chacun deux éléments de support (11, 12) mobiles parallèlement
au cylindre de soutien. Une tête de guidage (15, 16) rapprochable du cylindre de soutien, pourvue d'un entraînement rotatif (17, 18) et susceptible
de pénétrer dans les mandrins, est assujettie sur les éléments mobiles de transport (11, 12). Afin de pouvoir régler les postes d'enroulement (9, 10)
sans problèmes pour obtenir différents formats, notamment des formats très étroits, on utilise des moteurs électriques refroidis par liquide comme
entraînements rotatifs (17, 18) pour les têtes de guidage (15, 16).
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